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Aloitteen tekijä Aloite Toimenpide 
Kunnallisaloitteet v. 2023 
Ilona Alatalo, Markus Kivelä, Toni Syrjälä, Tanja 
Jaatinen ja Mikko Tamminen 

Me allekirjoittaneet esitämme, että mikäli 
Suomen Hyötytuuli Oy toteuttaa 
tuulivoimahankkeita Perhossa, alkaa Perhon 
kunta selvittää mahdollisuutta päästä osakkaaksi 
Suomen hyötytuuli Oy:n. 

Kh 27.3.2023, § 92 
 Kunnanhallitus lähetti valtuustoaloitteen 

yleishallinnon valmisteltavaksi. 
 
Kunnanjohtaja on tiedustellut Hyötytuuli 
Oy:n edustajalta aloitteen 
etenemismahdollisuuksia. 
 
Valtuusto hyväksyi Suomen Hyötytuuli Oy:n 
Kokkonevan tuulivoimapuiston kaavan 
kokouksessaan 28.10.2024. Kaavasta on 
tehty hallintovalitus. Perhon kunnan vastine 
valitukseen on jätetty 20.1.202024 Vaasan 
Hallinto-oikeudelle. 
 
Asiaan palataan kaavan tultua 
lainvoimaiseksi. 
 
 Aloite merkitään loppuun käsitellyksi. 

Kunnallisaloitteet v. 2024   

Kokoomuksen valtuustoryhmä Perhon kunta sitoutuu neuvottelemaan 
luonnonhaittakompensaatiosta eli rahallisesta 
korvauksesta Hyötytuuli Oy:n kanssa. Aloite 
koskee suunnitteilla olevan ja mahdollisesti 
rakennettavan Kokkonevan tuulipuistoalueen 
ympäristö- ja luonnonhaittavaikutuksia. 

Kh 6.5.2024, § 100 

 Kunnanhallitus lähetti valtuustoaloitteen 
yleishallinnon valmisteltavaksi. 

Valtuusto hyväksyi Suomen Hyötytuuli Oy:n 
Kokkonevan tuulivoimapuiston kaavan 



 
Me Perhon kunnanvaltuuston Kokoomuksen 
valtuustoryhmä esitämme, että Perhon kunta 
sitoutuu neuvottelemaan Hyötytuuli Oy:n kanssa 
kompensaatiota luonnonhaitta menetykselle.  
 
Kokkonevan tuulipuisto sijoittuu rauhoitetun, 
herkän ja erämaisen soidensuojelualueen 
viereen. Tuulipuisto tulee näkymään laajasti 
luonnonsuojelualueelle. Tuulivoimapuisto ei 
paranna näitä luontoarvoja rakentamisen 
toteuduttua ja haittaa alueen 
virkistyskäyttöarvoa. 
 
Perhon kunnan strategiassa, puheista tekoihin 
vuosille 2022-2030, on ns. neljässä askeleessa 
asetettu yhdeksi tavoitteeksi kuntalaisten 
hyvinvointi.  
 
Tämä askel kirjoitetaan: 
"Yhdessä hyvinvointi 
- Pidetään huolta ihmisistä, sekä henkisestä, että 
fyysisestä hyvinvoinnista. 
- Kunta ja kuntalaiset yhteistyössä parantamaan 
viihtyisyyttä: tapahtumia, ympäristön 
viihtyvyyden kohentaminen talkoovoimin. 
- Tehdään yritysten kesken enemmän 
yhteistyötä, tietoa tekemisistä ja 
yhteiskehittämisestä." 
 
Mahdollinen korvaussumma olisi hyvä sijoittaa 
alueen ekologian palauttamiseen, ottaen 
huomioon esim. Perhonjoen valuma-alueen 

kokouksessaan 28.10.2024. Kaavasta on 
tehty hallintovalitus. Perhon kunnan vastine 
valitukseen on jätetty 20.1.202024 Vaasan 
Hallinto-oikeudelle. 
 

Asiaan palataan kaavan tultua 
lainvoimaiseksi. 
 

 Aloite merkitään loppuun käsitellyksi. 



latvavesialueiden Jängänjärvi-Penninkilammet-
Penninkijoki vedenpinnan laskeminen sotien 
jälkeen. Huomioiden Jängän kyläläisten aloite ja 
käsittely Ely-keskuksessa. 
 
Näin kompensaatio palvelisi lähes kaikkia 
kuntalaisia ja alueen matkailijoita. 

Kirkonkylän oppilaskunta ”Koulupihamme on meille tärkeä paikka, jossa 
vietämme paljon aikaa välitunneilla sekä 
mahdollisuuksien mukaan myös oppitunteja. 
Pihalla aikaa vietetään myös koulupäivän 
jälkeen. Se on paikka, jossa voimme leikkiä, 
liikkua ja viettää aikaa ystäviemme kanssa. 
 
Valitettavasti nykyinen koulupihamme ei aina ole 
turvallinen, ja siellä on lian vähän tekemistä, 
mikä tekee välitunneista tylsiä. Lisäksi koulumme 
isolle oppilasmäärälle tekemistä on liian vähän, 
mikä aiheuttaa ruuhkaa ja rajoittaa 
mahdollisuuksiamme nauttia välitunneista. 
 
Me koulumme oppilaat haluamme tuoda esille 
toiveemme koulupihan viihtyisyyden ja 
turvallisuuden parantamiseksi. Olemme 
keränneet koulumme oppilailta ajatuksia ja 
ideoita siitä, miten voisimme tehdä 
koulupihastamme paremman paikan kaikille 
oppilaille. 
 
Pyydämme teitä huomioimaan seuraavat asiat 
koulun piha-aluetta suunnitellessanne: 

1. 1. Turvallisuus: Haluaisimme, että koulumme 

Kh 21.10.2024, § 209 
 Aloite jätetty kunnan johtoryhmän 

valmisteltavaksi. 
 

Johtoryhmä on käsitellyt aloitetta 14.11.2024 ja 
sopinut, että sivistysjohtaja ja tekninen johtaja 
selvittävät aloitteen eteenpäinviemistä.  
 
Aloitteeseen liittyen on pyydetty oppilaskunnalta 
ja ja opettajilta näkemyksiä ja toiveita turvallisen 
ja toimivat piha-alueen toteuttamiseksi. 
Vastauksia ei ole saatu 12.2.2025 mennessä. 
 
 
 Aloite keskeneräinen 



piha on hyvin valaistu, jotta voimme tuntea 
olomme turvalliseksi myös pimeinä aikoina. Peli- 
ja leikkialueiden tulisi olla tasaisia. Lisäksi 
toivomme, että rikkoutuneet leikkivälineet 
korjataan tai vaihdetaan uusiin. 

2. 2. Monipuoliset leikkivälineet: Toivoisimme, että 
koulupihalle hankittaisiin uusia leikkivälineitä, 
kuten keinuja, kiipeilytelineitä ja liukumäkiä 
huomioiden oppilasmäärä. Tämä tekisi 
välitunneista hauskempia ja auttaisi meitä 
liikkumaan enemmän. 

3. 3. Liikuntamahdollisuudet: Haluaisimme, että 
koulupihalle rakennetaan pelikenttä 
(ministadion), jossa voisimme pelata jalkapalloa, 
koripalloa ja muita pelejä. Toivoisimme, että 
pelikenttä ei olisi asfalttialue, vaan pehmeämpi 
ja turvallisempi alusta. Asfalttialueille toivomme 
valmiiksi maalattuja leikkialueita esim. 
polttopallolle ja ruutuhyppelylle. 

4. 4. Viihtyisyys: Haluaisimme, että koulupihalle 
istutetaan pensaita ja muita kasveja, jotka 
tekisivät ympäristöstä viihtyisämmän ja 
kauniimman. Tämä auttaisi meitä viihtymään 
paremmin ja nauttimaan ulkona olemisesta. 

5.  
Uskomme, että nämä parannukset tekisivät 
koulupihastamme turvallisemman ja 
viihtyisämmän paikan kaikille oppilaille. 
Toivomme, että koulun piha-aluetta 
suunnitellessanne olisitte aktiivisesti yhteydessä 
meihin koulun edustajiin, oppilaskunnan 
hallituksen jäseniin ja voisimme yhdessä 
keskustella sekä suunnitella meille koululaisille 
sopivan piha-alueen. 
Kiitos, että kuuntelette meitä.” 



Valtuutettu Toni Syrjälä "Liikuntapaikkojen digitaaliset varauspalvelut 
Perhossa on useita liikuntapaikkoja, joiden 
varaaminen pitää saada nykyaikaan siten että, 
esimerkiksi tilan voisi varata yhdeksi tunniksi 
älylaitteella ja maksu hoituisi samalla. Perhon 
kunnan internet sivuilla on varausjärjestelmä, 
mutta järjestelmä ei palvele henkilöä, tai ryhmää 
jos liikuntapaikan tarve iskee äkillisesti, vaikka 
viikonloppuna. 
 
Helpolla ja nopealla ajanvarauksella saisimme 
liikuntapaikkojen käyttöastetta korkeammaksi ja 
liikuntapalvelut palvelisivat kuntalaisia sekä, 
kunnassa vierailevia ihmisiä saumattomasti. 
Kuten strategiassakin sanotaan: “Sujuvuudella 
taloushyötyjä” ja “Yhdessä hyvinvointi”. 
 
Esitänkin, että Perhon kunta selvittää aloitteen 
käyttökelpoisuuden ja toteuttaa aloitteen jos, se 
on käyttökelpoinen ja taloudellisesti kannattava." 

Kh 11.11.2024, § 226 
 Kunnanhallitus lähetti aloitteen 

johtoryhmän valmisteltavaksi. 
 

Selvitystyö digitaalisen varausjärjestelmän sekä 
aloitteen käytännön toteutukseen liittyvän 
sähkölukkojen ja maksusovelluksen 
vaihtoehdoista on käynnistetty. Vuoden 2025 
talousarviossa ei ole varattu määrärahaa 
järjestelmien uusimiseen. 
 
Perhon kunnan käyttöön soveltuvan järjestelmän 
ja maksusovelluksen ratkettua, hankintaan 
esitetään määräraha sen käyttöönottamiseksi. 

 
 
 

 Aloite merkitään loppuun käsitellyksi. 

Kokoomuksen valtuustoryhmä Valtuustoaloite liikenneturvallisuuden 
parantamiseksi 
 
Perhon Kokoomuksen valtuustoryhmä esittää 
valtuustolle ja edelleen kunnanhallitukselle ja 
tekniselle lautakunnalle, että se ryhtyisi 
välittömiin toimiin liikenneturvallisuuden 
parantamiseksi taajama-alueella sekä 
hidastekorokkeiden rakentamiseksi Haanentielle 
ja Pappilantielle. 
 
Perustelut: 
Perhon keskustaajamassa tapahtuu iltaisin ja 
öisin varsin paljon kaahailua ja holtitonta 

Khall 20.1.2025, § 12 
 Kunnanhallitus lähetti aloitteen teknisen 

toimen valmisteltavaksi. 
Tekla 28.1.2025, § 6 
 Lautakunta ohjeisti aloitteen mukaisten 

toimenpiteiden jatkovalmistelua ja 
selvittää poliisilta onko 
kameravalvonnan kuvanlaatu 
riittämätön. 

 
 Aloite keskeneräinen 



liikennekäyttäytymistä, jotka häiritsevät ja 
vaarantavat alueen asukkaiden turvallisuutta. 
Asiaan pitäisi saada välittömästi korjausta 
esimerkiksi teknistä valvontaa ja 
viranomaistoimintaa lisäämällä. 
 
Pitemmän aikavälin toimenpiteinä Perhon 
Kokoomus esittää hidastekorokkeiden 
rakentamista Haanentielle ainakin 
Hietaniementien, Antintien, Honkakujan ja 
Fieandintien risteyksiin, sekä Pappilantielle 
ainakin Jaakonkujan risteykseen 

 


